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ikke fortsat går ud over patienterne, eventuelt ved at ansætte en opmand til at 

hjælpe med at løse problemerne?

Svar:

Som jeg nævnte i min besvarelse af samrådsspørgsmål A, er der nu indgået en 

driftsoverenskomst mellem Region Sjælland og Epilepsihospitalet om 

behandling inden for fritvalgsrammen. 

Der er også indgået en aftale om fortsat behandling af langtidsindlagte patienter 

på Epilepsihospitalet. 

Og Region Sjælland har yderligere givet tilsagn om at købe behandlinger for 

mindst 10 mio. kr. i 2012, betinget af at der skabes en fornuftig ramme for den 
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fælles vision om fortsat økonomisk effektivitet og en høj kvalitet på 

Epilepsihospitalet. 

Det er derfor ikke længere aktuelt at overveje muligheder for en indgriben i 

forhandlingerne om en driftsoverenskomst for fritvalgsrammen. En indgriben, 

som jeg i øvrigt ikke ville have hjemmel til - i alt fald ikke ved udpegning af en 

opmand. Jeg ville alene kunne gå ind og forsøge at mægle imellem parterne i det 

omfang begge parter ønskede det. 

Der udestår nu, som jeg også nævnte tidligere, at Epilepsihospitalet indgår i 

forhandlinger med regionerne om individuelle aftaler om tilkøb af behandlinger 

ud over fritvalgsrammen. 
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Der udestår også, at Epilepsihospitalet og Danske Regioner får afsluttet 

forhandlingerne om ydelser efter reglerne om udvidet frit valg. 

Såfremt det skulle vise sig, at parterne ikke kan nå til en aftale herom, har hver 

af parterne efter sundhedsloven mulighed for at indbringe sagen for et 

voldgiftsnævn. Såfremt parterne indbringer en sag for voldgiftsnævnet, vil jeg 

skulle udpege en opmand som formand for nævnet. 


